

424 (X). Arrangements for the next visiting mission to the Trust Territories in West Africa

The Trusteeship Council

Decides:

1. That the next visiting mission to the Trust Territories of Togoland under British administration and Togoland under French administration should leave Headquarters in August so as to arrive in the Territories not later than 1 September 1952;

2. That the mission should remain in the Territories not less than one month;

3. That the mission should submit its report on the Ewe and Togoland unification problem in time for consideration by the Trusteeship Council at a second part of its eleventh session to be convened not later than 7 November 1952.

*389th meeting,
3 March 1952.*

425 (X). Procedure for the examination of petitions

The Trusteeship Council,

Having considered General Assembly resolutions 435 (V) and 552 (VI),

Having considered the report of the Committee on Examination of Petitions (T/L.243),

Decides:

1. To approve the conclusions contained in the report concerning the treatment of petitions and communications;

2. To establish a Standing Committee on Petitions as recommended in the report;

3. To refer the report of the Committee on Examination of Petitions and the present resolution to the Committee on General Procedure and to request the latter Committee to undertake a revision of the rules of procedure for the Trusteeship Council in the light of the decisions of the Council;

4. Pending the submission of the report of the Committee on General Procedure, to suspend the application of rule 90 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*397th meeting,
13 March 1952.*

426 (X). Participation of the indigenous inhabitants of the Trust Territories in the work of the Trusteeship Council

The Trusteeship Council

1. *Decides* to establish a committee composed of six members to study the possibility of associating more closely the inhabitants of the Trust Territories in the work of the Council and to examine this question in the light of resolution 554 (VI) of the General Assembly, the observations made by members of the Council during the discussion on this matter and in the light of comments which the Administering Authorities may care to make;

424 (X). Dispositions relatives à l'envoi de la prochaine mission de visite dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique occidentale

Le Conseil de tutelle

Décide:

1. Que la prochaine mission de visite dans les Territoires sous tutelle du Togo sous administration britannique et du Togo sous administration française quittera le siège au mois d'août pour arriver dans ces Territoires le 1er septembre 1952 au plus tard;

2. Que la mission fera, dans les Territoires en question, un séjour d'un mois au moins;

3. Que la mission soumettra son rapport sur la question des Ewés et de l'unification du Togo en temps voulu pour que le Conseil de tutelle puisse l'examiner à la deuxième partie de sa onzième session qui se tiendra le 7 novembre 1952 au plus tard.

*389ème séance,
3 mars 1952.*

425 (X). Procédure à suivre pour l'examen des pétitions

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les résolutions 435 (V) et 552 (VI) de l'Assemblée générale,

Ayant examiné le rapport du Comité de l'examen des pétitions (T/L.243),

Décide:

1. D'approuver les conclusions du rapport concernant la suite à donner aux pétitions et aux communications;

2. De créer, comme il est recommandé dans le rapport, un Comité permanent des pétitions;

3. De renvoyer le rapport du Comité de l'examen des pétitions et la présente résolution au Comité des méthodes de travail et de demander à ce dernier d'entreprendre une révision du règlement intérieur du Conseil de tutelle en tenant compte des décisions du Conseil;

4. De suspendre, jusqu'à ce que le Comité des méthodes de travail ait présenté son rapport, l'application de l'article 90 du règlement intérieur du Conseil.

*397ème séance,
13 mars 1952.*

426 (X). Participation des habitants autochtones des Territoires sous tutelle aux travaux du Conseil de tutelle

Le Conseil de tutelle

1. *Décide* d'établir un comité de six membres, chargé d'étudier la possibilité d'associer plus étroitement les habitants des Territoires sous tutelle aux travaux du Conseil et d'examiner cette question en tenant compte de la résolution 554 (VI) de l'Assemblée générale, des observations que les membres du Conseil ont formulées lors des débats consacrés à la question, ainsi que de toutes les observations que les Autorités chargées d'administration pourraient formuler;